

ACTA CONSELL DE BARRI DE LES PLANES

24 d'octubre de 2013

Assistents:

Joan Puigdomènech, regidor i president del Consell
Agustín González, sots president
Francesc Serra (Pla de Barris)
M. Angeles Quadras (Ass. Cultural Salvem el Molino)
Eloi Merino (Associació Veïns la Rabassa del Pi)
Puri Moreno (Associació de Veïns de Can Borrull)
Carlos Granados (Racó de l'Amistat)
Sergi Torres (Associació Veïns i Propietaris de Les Planes)
Diana Otero (Espai Familiar), secretària
Esther Parareda (Grup de Dones de Les Planes)
Maria Zafra (Comissió de Festes de Les Planes)
Mercedes González (suplent, AMPA La Floresta)
Josep Lara (CIU)
Bruno de Salvador (PP)
Pere Soler (PSC)
Joan Calderon (ICV-EUiA)
Guim Pros (CUP)

El president del consell excusa el fet de no haver pogut enviar abans el document referent al punt 2 de l'Ordre del Dia. Demana que es repassi i si falta algun punt s'afegeixi.

Punt 1.- Aprovació, si s'escau, de l'acta de la sessió anterior

S'aprova per consens l'acta de la sessió anterior.

Punt 2.- Seguiment i controls dels acords presos i/o dels temes o preguntes pendents (document)

Sr. Torres: Comenta que ha parlat amb representants de l'associació de Veïns de Les Planes Barcelona en relació amb les obres d'arranjament del c/Belladona i li han assegurat que no han parat les obres, si que és cert que s'han plantejat la prioritat . Comenta però que per les Planes Sant Cugat aquest tram és prioritari per ser l'accés del barri a l'estació. Demana que els diferents ajuntament tornin a posar-se d'acord i que s'arregli aquest tram.

Sr. Puigdomènech: recorda que els dos ajuntaments ja han col·laborat en algunes obres i que el carrer Belladona no quedarà com està ara.

Es comenta l'efectivitat que tenia abans la megafonia per avisar dels Consells de Barri. Que ara

està prohibit fer servir megafonia, però igualment n'hi ha que en fan servir.

Sra. Quadras comenta que hi ha molta gent que no fa servir l'ordinador i llavors es fa difícil que s'assabentin dels Consells de Barri.

El president es compromet a fer publicitat dels consells de barri almenys en els comerços.

CIU pregunta si també es posaran cartells a les parades de bus.

En aquests llocs està prohibit, però Sr. Puigdomènech comenta que es farà en comerços.

Tema **SEGURETAT**: Aldarulls a la plaça i consum d'alcohol en el carrer.

La policia ha començat a prendre mesures, i se'n parlarà en el proper grup de treball de mobilitat i seguretat del proper 5 de novembre.

Sergi demana la presència dels Sr. Puigneró, regidor.

Sr. Vicente (Bar El Talismán) demana que s'arregli la vorera que passa per davant de la botiga i el bar, per evitar que s'hagi de baixa al carrer.

El Sr. President li demana que li doni els detalls al Francesc Serra.

També comenta el tema del botelló, que les botigues ja han fet l'esforç de no vendre begudes fresques (amb la conseqüent baixada de ventes) però que igualment es consumeix al carrer.

Demana més patrulles i sancions.

Punt 3.- Informacions d'interès pel barri

- La palmera de la plaça s'ha de treure perquè està afectat per l'escarabat morrut. Degut a que és una mena de símbol identificatiu de la plaça s'intentarà posar un altre arbre.

- Les obres al c/ Calvari començaran al novembre. L'empresa és la mateixa que va arreglar el c/Font.

- L'empresa que porta l'Escola Bressol ha guanyat el concurs per un any més per 2 anys, amb 2 de pròrroga. El servei està garantit i hi ha una alta ocupació.

- S'ha acabat el Pla d'Ocupació de neteja de boscos. Destaca la bona feina realitzada. S'ha intentat trobar-hi continuïtat, no ha estat possible.

Sr. Torres: demana si no seria possible consolidar aquesta feina destinant-hi una partida, donat els bons resultats i la necessitat tant pel barri com per les persones implicades, traient d'altres partides.

Sr. Puigdomènech comenta que és una llàstima no haver aconseguit continuïtat per aquest projecte, ja que la neteja dels boscos és un aspecte necessària per llocs com les Planes i molts altres. És complicat treure recursos d'altres partides. Recull la proposta i s'estudiarà.

Sr. De Salvador: Està d'acord amb la intervenció de Sergi. Tot i ser acusats de demagògia torna a fer palès que el seu grup sempre ha comentat de destinar menys pressupost a determinades partides. Reitera que aquí es tracta d'una necessitat pel barri i per unes famílies.

Sr. Granados: també està d'acord amb Sergi. Que quan l'Ajuntament amplii el personal de la brigada agafi a les persones del barri i de pas s'arregla també el tema que ve reivindicant de percentatge d'hores de feina de la brigada a Les Planes.

Sr. Vicente: Que en el seu temps ja va proposar la neteja dels boscos. Hi ha gent que ho està passant molt malament. Comenta que si no es reciclés, per exemple, es podria donar feina.

- Espai esportiu multifuncional.

Respon a una demanda plantejada pels joves. Ja està feta la maqueta i està dissenyat pels interessats.

Sra. Otero: que es tingui en compte el re-aprofitament de materials.

Sr. Soler: demana en quina fase està

Sra. Bordas comenta que s'està buscant pressupost i que està contemplat ja en Pla de Barris 2013.

- Plantada d'arbres d'HP

S'ha realitzat, sufragat per HP.

- Programes de formació

S'han realitzat dos: el de pintura d'exteriors/interiors, amb participació de 8 persones i el de Negoci per dones. El primer no ha pogut pintar el pont, però si han fet les pràctiques al Casal infantil, a la barana del c/Major del Rectoret.

Sr. Granados comenta la feina ben feta i reclama manteniment de les baranes del camp de futbol.

Sr. Lara: Comenta els petits incendis que va haver-hi a la ctra. de la Rabassada i demana informació sobre cómo s'ha d'actuar. Aprofita per dir que en molts trams no hi ha cobertura, cosa que dificulta donar l'alarma. En aquests pregunta si s'ha d'abandonar el lloc i buscar un telèfon fix per trucar al 112.

Sr. Puigdomènech preguntarà si hi ha indicacions concretes de com actuar.

Sr. Vicente: Parlant de seguretat, demana si no es poden treure totes les línies discontinües de la Rabassada.

Sr. Puigdomènech està d'acord, segurament és competència de la Diputació.

Sr. Granados comenta la possibilitat de posar una sirena en la torreta de telefonia mòbil per avisar en cas d'incendi.

Punt 4.- Actuacions del Pla de Barris

Sr. Serra comenta que gràcies a una documentació aportada per la Sra. Moreno s'han ajustat els números i li ha de donar parcialment la raó.

Presenta diapositiva amb les quantitats de lliure disposició:

	2013	2014
Les Planes (70%)	0€	56.000€
Can Borrull (30%)	350.000€	34.000€

Sr. Torres: demana si ambdues parts poden tenir la documentació, per evitar que tornin a passar desajustos.

Sra. Moreno: Demana que l'Ajuntament es comprometi a que els fons de lliure disposició de Can Borrull de 2013 s'acumuli i demana què passarà en 2014.

Sra. Agustina: Comenta que aviat hi haurà una altra associació de veïns, i demana si s'haurà de replantejar la distribució dels fons de lliure disposició.

Sr. Puigdomènech no ho creu, en tot cas, quan la situació de Can Borrull sigui la esperada, segurament serà el moment de contemplar el Barri en la seva totalitat.

Estat comptable del Pla de Barris: Hi havia 4.037.300€, a 31 de desembre 2013 el saldo consumit serà de 3.298.437,74€, restant per gastar uns 700.000, en els 2 anys que hi ha de pròrroga. Presenta la proposta de actuacions, que està penjada al web i Facebook del Consell de Barris.

Sr. Torres: li sembla excessiva la quantitat de 23.000 pel Park Ur si hi ha gent al barri que té necessitats.

Sr. Serra comenta que són infraestructures pel jovent del barri, que també té les seves necessitats, que és un debat que caldria una reflexió profunda i no s'ha de caure en el risc de la fractura social.

Sr. Torres comenta que hi ha una infraestructura existent, el camp de futbol, que per exemple ben coberta seria més aprofitada.

Sr. Puigdomènech recorda quan es va demanar destinar fons del Pla de Barris al transport escolar, no es va poder per ser inversió social, no de "totxo". Les partides del Pla de Barris també estan ben diferenciades.

Sr. Granados: No podrien fer l'obra les persones que estan sense feina. Li sobten altres conceptes: 25.000 per fer un documental i l'estudi del transport.

Sra. Parareda comenta que no hi surt l'arranjament del c/ de la Llum. Sr. Serra li respon que està en està com a obra en el pressupost general.

Sr. Puigdomènech agraeix que es posin en dubte els conceptes, comenta però que no són arbitraris.

Se li pregunta pel projecte de pobresa energètica i l'explica. Lligat a un projecte d'estudiants de l'ETSAV per detectar habitatges amb mancances en l'aïllament. Es tractaria de trobar la manera que si algú fa reformes i baixa el seu consum, i en conseqüència el seu gasto energètic, aquest es pogués fer servir per millorar el de les habitatges els habitants de les quals no tenen mitjans per fer-ho. S'està estudiant l'abast del problema i s'estan mirant els punts febles de com fer la donació/transacció.

Sr. Soler: comenta que en aquest sentit hi ha fons europeus que poden donar una empenta. En relació al pressupost comenta que s'han de donar per bons els estudis que han fet els tècnics, tot i que sempre hi haurà conceptes que no acabin d'agradar. Personalment li crida l'atenció els 18.000 de l'estudi del transport, tenint en compte que s'acaba de fer un Pla de Mobilitat. Comenta que no és possible contractar algú que ha fet neteja per fer obres, que els plans de formació també venen marcats per llei.

El Sr. Serra explica que efectivament, com està fet el Pla de Mobilitat no s'executarà la partida de l'estudi, que els diners no es perdran, es destinaran a especificitats del barri dins el pla de mobilitat. Anima als grups de treball i als veïnes a comentar les obres i partides previstes.

Presenta el plànol del PERI de Les Planes amb les obres previstes c/ Calvari i la recollida de la urallita. Fora del Pla de Barris s'arreglaran Francesc d'Assís i c/ Llum.

Comenta que el bus nou ja en marxa i que aquests dies s'arreglarà l'últim tros e la plaça de l'estació on encara tocava.

Sra. Agustina comenta que baixant per Francesc d'Assís hi ha el mur d'una casa en perill de caure. Sra. Bordas comenta que les partides poden respondre a diferents aspectes d'un mateix tema.

Punt 5.- Relació dels punts tractats a la reunió amb veïns de Can Borull (26-09-2013)

Hi va haver-hi una reunió del 26 de setembre entre la Regidoria d'Urbanisme i Serveis Urbans i els veïns. També van assistir veïns de Les Planes.

Es va arribar a 4 Acords:

- incloure el pressupost de lliure disposició de 2014 en l'import acumulat, que ascendeix a 374.000€
- enviar a tots els veïns el càlcul aproximat segons els m2 de la parcel·la i els metres de façana.
- estudiar si el finançament a 5 anys que es proposa pot ser a 8 o 10
- estudiat la proposta veïnal de executar part de les millores amb la brigada municipal (com a la plaça Barcelona o Rambla Ribatallada).

Comenta que no hi ha més novetats.

Sra. Moreno: Comenta que es va dir que la Diputació faria la calçada i l'Ajuntament s'encarregaria de les aigües negres. Comenta que fan el que els toca, que no fan de més.

Hi ha un projecte de fa 20 anys que comprometia a l'ajuntament a fer el mur verd, ara resulta que els toca als veïns. Es parla de 80 veïns, però en uns plànols del propi ajuntament surten 65, i alguns d'ells institucions, això pot fer pujar la part que li toqui a cadascun. Comenta que ha sentit que l'ajuntament ha posat diners per les obres a La Floresta, i reclama que es faci el mateix amb Can Borrull.

Sr. de Salvador: demana que es prengui nota del ball de nombre de propietaris i s'aclareixi. Lamenta el retard ja que ja s'havia parlat d'aquests 4 punts. Demana una solució extra a un problema extra i diu que es pot fer si hi ha voluntat política per fer-ho.

Sr. Merino: Troba a faltar claredat en les partides i com poden afectar als diferents col·lectius. Hi ha 40 cases que ara ja són legals i que paguen IBI i que ho han estat fent fins ara.

Comenta que els membres de la seva associació es van trobar després de la reunió per veure quines mesures prendre, que els veïns estan molt decebuts per la falta de voluntat i energia que es posa per solucionar d'una vegada aquest tema. S'ofereixen per fer un estudi casa per casa entre els veïns que vulguin col·laborar.

Sr. Puigdomènech traslladarà l'ofertament.

Sra. Quadras: comenta que va estar bé que s'avisés als veïns i demana que quan rebin l'aproximació puguin fer al·legacions.

Sr. Pere: comenta que no veu cap calendari.

Sr. Jaume: Comenta que és positiu si es pot allargar el finançament a 8-10 anys. Comenta que a Mirasol l'ajuntament va posar un 20% i els veïns el 80%. Demana més sensibilitat cap als veïns de Can Borrull i que aquesta es materialitzi.

Veí de Can Borrull: Està molt decebut perquè l'ajuntament juga amb la sensibilitat de la gent. Can Borrull és un barri viu, hi ha 7 infants, i en canvi sembla que sigui tercermundista, i això que és una de les portes a Sant Cugat.

Sra. Moreno: Sol·licita el 20% que ha de posar l'Ajuntament, per ser iguals que altres barris de la ciutat.

Punt 6.- Previsió de properes reunions dels grups de treball

Sr. Puigdomènech comenta com a altres punts d'interès pel barri les properes reunions dels Grups de Mobilitat i Seguretat i una reunió amb els representants de l'AMPA pel tema del transport escolar per mitjans de novembre.

Punt 6.- Propostes a treballar cara al proper Consell de Barri. Precs i preguntes

- Sra. Mercedes: Petició per tancar uns terrenys al carrer Calvari, per evitar la caiguda de pedres sobre el carrer, es contesta que s'ha de fer una instància

- Sra. Carol: comenta que viu a Can Cortés i que sempre s'ha sentit veïna de les Planes i que està contenta perquè aviat ho serà "del tot".

- Sr. Granados: si no es poden citar als responsables de seguretat i mobilitat en horaris diferents, per a què no s'hagin d'esperar en les reunions dels Grups de Treball.

- Sr. Torres: 3 coses sobre el Park Ur

- no dubta en els estudis tècnics, només comenta que s'han d'optimitzar els espais que ja tenim

- Sobre la seguretat, demana la assistència del regidor en persona a les reunions dels Grups de Treball

- comenta que hi ha més gent a la mesa que de públic

Sr. Puigdomènech comenta que s'està estudiant la possibilitat de cobrir les pistes esportives, que el Parc Ur s'ha de veure com una possibilitat.

Sra. Manuela: comenta que la font de Colón per aigua i s'escapa c/Molí avall.

Sra. Merino: comenta que ja hi havia un estudi sobre la riera i que l'ajuntament en el seu dia es va mostrar interessat. Sr. Puigdomènech comenta que el projecte s'està recuperant.

Sr. Granados: comenta algun dels punts de la seva llista i com a anècdota comenta que la ràfia que cobreix les pistes durant la Festa Major encara està a l'entrada del Centre Cívic.

Ensenya l'escala que s'ha fet per baixar de l'escenari, que és clarament inservible. Comenta també la perillositat de les escales del c/ Delícies.

Sr. Puigdomènech tanca la sessió comentant que el proper Consell de Barri serà el dia 30 de gener.